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SCRISOAREA PRIMARULUI 
 

La mulți ani, dragi câmpulungeni! 

Vă mulțumesc pentru încrederea acordată! Susținerea Dvs. mă onorează și mă determină să muncesc zi de zi cu 
pasiune, iar rezultatele au început să se vadă. 

De mai bine de 30 de ani, la fiecare început de an, primiți o decizie de impunere pentru plata taxelor și 
impozitelor pe care le plătiți cu rigurozitate chiar din prima zi. Ce s-a întâmplat cu banii dumneavoastră? A 
devenit Câmpulungul mai frumos, mai curat, mai prosper, de la an la an, în tot acest timp? 

E de datoria mea, în calitate de primar, din respect pentru dumneavoastră, să vă spun cum am cheltuit fiecare 
leu pe care l-ați plătit în contul Primăriei. Dacă v-aș spune că în anul 2022 o parte din banii dumneavoastră “s- 
au dus” pe hârtii sunt sigură că ați fi dezamăgiți. Însă, hârtiile acestea vor salva Câmpulungul. Hârtiile acestea îi 
vor aduce acasă pe câmpulungenii plecați la muncă în țară și străinătate. Tot aceste hârtii vor transforma 
Câmpulungul într-un oraș european în care o să vă placă să trăiți. 

Hârtiile acestea sunt de fapt studii, cadastre, documentații absolut necesare, esențiale pentru a accesa fonduri 
europene. Iar fondurile europene sunt salvarea noastră. Practic, am investit banii pe care dumneavoastră i-ați 
plătit în 2022 pentru a atrage de 50 de ori mai mulți bani din fonduri europene pentru dezvoltarea orașului. Mai 
mult, cea mai mare parte a banilor cheltuiți pe documentațiile realizate din taxele și impozitele dumneavoastră 
se vor întoarce din nou în bugetul local după aprobarea proiectelor. Așadar, după semnarea contractelor se 
poate spune că nu am cheltuit nimic. 

Anul 2022 a fost anul accesării de fonduri europene pentru Câmpulung. Am depus proiecte pe fonduri europene, 
norvegiene și guvernamentale în valoare de peste 500 milioane de lei, adică taxele și impozitele tuturor 
câmpulungenilor pe 50 de ani. Deja am semnat contracte de finanțare pentru jumătate dintre ele. Concret, avem 
banii. Anul acesta am început procedura de achiziție și sunt încrezătoare că vom atribui o parte din lucrări și 
unele dintre ele vor fi finalizate până în luna decembrie. 

Nu am ratat nicio axă de finanțare. Așa că, am depus proiecte de eficientizare energetică, mobilitate urbană, 
digitalizare, extindere rețea gaze, apă, canalizare, asfaltare, dotare spital și Policlinică cu aparatură de ultimă 
generație, educație, cultură. 

În primul rând, cel mai important lucru este să obținem banii. Pentru asta e nevoie de multe hârtii (cadastre, 
studii, etc). După semnarea contractului de finanțare urmează alte proceduri dificile, greoaie de achiziție. Astfel 
că, din momentul în care elaborăm primul document și până în momentul în care începe efectiv lucrarea trece 
un an și jumătate dacă lucrurile merg unse. Spre exemplu, pentru proiectul de schimbare a lămpilor de iluminat 
a durat mai bine de cinci ani de la primul document întocmit și până când a început efectiv schimbarea lor. 

Referitor la acest proiect, anul trecut am finalizat procedura de achiziție pentru schimbarea celor 3871 de lămpi 



2 

 

 

de iluminat vechi cu unele led, moderne. Astfel că, de la începutul acestui an am început să le înlocuim. 

Tot anul trecut am finalizat parcul din Grădiște, zona centrală cunoscută de toată lumea “La Ruși” și am început 
lucrările în zona Rotunda și Alexandru cel Bun. În plus, am finalizat asfaltarea străzii Drăcești, iar în această 
primăvară se finalizează și execuția restului de podețe (15 bucăți) și rigole (225 metri). 

 
După demolarea garajelor am început să facem curățenie și reparații în tot orașul. Am turnat 9.000 metri pătrați 
de asfalt (străzi, alei, parcări, trotuare), am schimbat 3.500 metri liniari de borduri vechi cu unele noi. S-au făcut 
3.500 metri pătrați de marcaje rutiere și 730 de tone de împietruiri. 

Vom continua și anul acesta. Tot în aceste zone, în urma discuțiilor cu dumneavoastră, am stabilit și crearea a 
noi locuri de joacă (termen de finalizare în această vară). 

Vreau însă să vă atrag atenția asupra unui fapt extrem de important: infrastructura de apă/canal. Conductele 
din Câmpulung sunt extrem de uzate și este esențial să le schimbăm cu unele noi, iar anul acesta vom depune 
un proiect pe fonduri europene prin Programul Operațional Regional. Tocmai de aceea am fost obligați să 
cumpărăm cu 3.150.000 lei acțiunile deținute de o firmă din Pitești la Edilul pentru că doar dacă suntem 
proprietari sută la sută putem depune proiecte pe fonduri europene. 

Practic, am reparat o greșeală făcută în urmă cu 15 ani, atunci când s-a vândut o treime din Edilul unui om de 
afaceri din Pitești. Această greșeală a ținut pe loc Câmpulungul în ceea ce privește infrastructura de apă-canal. 
Gândiți-vă că cele 3.150.000 de lei le-am fi putut folosi pentru a face peste 20 de kilometri de trotuare de care 
avem mare nevoie. Însă, am cumpărat acțiunile pentru ceva mult mai important pentru următorii 50 de ani. 

Din cauza stării deplorabile a conductelor tot orașul a avut de suferit. Dar, pe lângă disconfort și nervi ca urmare 
a avariilor urmate de oprirea apei o să vă descriu ce înseamnă asta în bani. 

În 2022, în Câmpulung, am avut aproape 900 de avarii. Enorm. Sunt orașe de aceeasi dimensiune cu maximum 
zece. Ca să vă faceți o idee, cu banii cheltuiți pentru remedierea avariilor am fi putut face extindere rețea apă 
pe toate străzile neracordate din oraș. Mai mult, cu asfaltul turnat în gropile rămase în urma reparațiilor la 
conductele de apă am fi putut asfalta aproape doi kilometri de trotuare. 

În ultimii doi ani am avut și două avarii majore la conducta de aducțiune. Nu doar orașul nostru a avut de suferit 
ci și locuitorii comunelor din jur care depind de această conductă (peste o sută de mii de oameni). Incredibil este 
faptul că pentru a reface conducta de aducțiune, în 2018, Primăria Câmpulung obține finanțare prin PNDL. 
Contract care a expirat. Adică, am pierdut banii pentru că nu s-a făcut nimic. Anul trecut am avut mai multe 
întâlniri cu specialiști în domeniu și am reușit să găsim o soluție tehnică viabilă. De asemenea, în urma mai 
multor discuții la Ministerul Dezvoltării am reușit să obținem prelungirea contractului de finanțare cu încă doi 
ani, timp în care vom demara procedurile de achiziție și execuție. 

Încă de la preluarea mandatului de primar am făcut apel la toți câmpulungenii care locuiesc pe străzi 
neracordate la rețeaua de gaze să vină la Primărie pentru a-i sprijini împreună cu echipa să depună documentația 
on line. Au apărut și roadele: peste 30 de kilometri extindere rețea gaze în Câmpulung fără bani de la bugetul 
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local. În ultimii 20 ani s-au făcut doar cinci kilometri de extindere pe banii dumneavoastră. 

Tot anul trecut am finalizat (construcție și dotări moderne) secția de Oncologie a Spitalului Municipal 
Câmpulung. Din sponsorizări am modernizat parterul Policlinicii. Asociația “La Primul Bebe” a transformat secția 
de Pediatrie a spitalului municipal într-o bijuterie. Avem o secție ultramodernă, la fel ca în orice spital civilizat 
european. De asemenea am finalizat secția de sterilizare. O secție făcută ca la carte, la standarde internaționale. 
Asta înseamnă siguranță. Singuranța că biberoanele bebelușilor și tot instrumentarul medical sunt perfect 
sterile. În plus, am demarat două campanii naționale de la Câmpulung pentru prevenție. Este vorba despre 
campania de screening și prevenire a cancerului colorectal și cea de screening și prevenire a cancerului de col 
uterin. 
 
Din respect pentru dumneavoastră am amenajat la parterul clădirii Primăriei un birou de relații cu publicul. Aici 
este inima instituției pentru că Primăria nu este despre Primar și funcționari publici ci despre câmpulungeni, 
despre dumneavoastră. Și cred că deja ați simțit că toți colegii mei vă întâmpină cu zâmbetul pe buze și încearcă 
să vă ajute în cel mai scurt timp. Am reușit să sudăm o echipă frumoasă și suntem onorați că lucrăm pentru 
dumneavoastră. 

Sunt primul primar de după Revoluție care a adus bani de la Guvern. Mai exact, 16.200.000 lei: 12.000.000 în 
2021 (pentru Bulevardul Pardon, strada Drăcești și Câmpulung 500) și 4.200.000 la sfârșitul anului trecut (pentru 
spații verzi în municipiul Câmpulung). 

Referitor la Bulevardul Pardon: În 19 octombrie 2020 când am preluat mandatul am găsit bulevardul Pardon ras 
de buldoexcavator și fără sursă de finanțare. La începutul anului, în urma negocierilor pe care le-am purtat, am 
obținut bani de la Guvern ca să putem da drumul la lucrări. Așa s-a și întâmplat. Înainte cu aproape două luni de 
a finaliza bulevardul am fost obligată de lege să opresc lucrările deoarece prefectul PNL ne-a dat în judecată. 
Toate acestea s-au întâmplat pentru că vechea clasă politică, în mâna cui a fost acest oraș și este această țară, 
s-au folosit de instituțiile statului ca să arate că “nu se poate face”. Ce vreau să vă asigur este că voi continua să 
lupt, să ne judecăm și vom finaliza bulevardul Pardon. 

O lucrare blocată din cauza unui proces nu înseamnă o lucrare închisă definitiv. Politicienii pe care îi cunoașteți 
își ocupă timpul ca să încurce pentru că altceva nu știu să facă, pentru că fără partid nu ar însemna nimic. Noi 
avem treabă și ne concentrăm toată energia pentru reconstrucția Câmpulungului pentru că de 30 de ani nu s-a 
făcut nimic. Nu ne lăsăm intimidați. “Câinii latră, caravana trece”. 

Am reușit să facem economii la bugetul local. Mulți bani s-au dus pe energie electrică și gaze. Prin proiectele 
demarate o să ajungem să plătim facturi zero la energie electrică până la sfârșitul acestui an, iar clădirile 
dependente de încălzirea pe gaze le-am dotat cu accesorii inteligente reușind să economisim peste 30 la sută la 
facturile de gaze. De asemenea, am renunțat la bonurile de carburant pe care le-am înlocuit cu carduri ce pot fi 
folosite doar de către șoferul mașinii înscrise pe card. Așa se face că am făcut o economie de 6000 de litri de 
carburant pe an, mai exact 34 de mii de lei. Toate aceste sume le putem folosi pentru a asfalta deoarece până 
în 2027 nu există axe de finanțare europeană pentru asfaltare. 

Am sprijinit aproape 1300 de câmpulungeni cu ajutoare pentru încălzirea locuinței și a suplimentului pentru 
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energie și tot pentru 1300 am distribuit pachete cu produse de igienă și alimente. 

Am investit în toate școlile din Câmpulung. Am reabilitat acoperișul sălii de sport, toaletele de la Școala 
Gimnazială “Nanu Muscel”. La Școala Gimnazială ”Oprea Iorgulescu” s-a finalizat repararea soclului clădirii aflat 
într-o stare avansată de degradare. La Școala Gimnazială ”C.D. Aricescu” am reabilitat și dotat complet două săli 
de clasă, sala de mese și grupurile sanitare. De asemenea, am amenajat un loc de joacă pentru copiii de la 
grădiniță și un depozit de materiale absolut necesar. Am schimbat toată instalația sanitară și am refăcut 
toaletele de la Școala Gimnazială ”Theodor Aman”. Și la Colegiul Tehnic Câmpulung s-au reabilitat grupurile 
sanitare de la cele două etaje, s-a montat sistem de supraveghere video, s-a înlocuit centrala termică și toate 
sălile de clasă de la etajul doi au fost igienizate (reparații pereți, vopsea lavabilă, lambriuri și parchet lăcuit). La 
Liceul Teoretic “Dan Barbilian” s-a finalizat gardul de jur împrejur și am dotat opt săli de clasă cu mobilier nou. 
Holcim a sponsorizat liceul cu panouri fotovoltaice și cu două laboratoare de informatică complete. Trei table 
interactive necesare predării au ajuns la Colegiul Național Pedagogic ”Carol I”. 

 
Am dotat Liceul Tehnologic Auto cu banc de lucru profesional, mașină de echilibrat semiautomată pentru jante, 
aparat automat pentru service aer condiționat auto, elevator și mașină de găurit și frezat. La Grădinița cu 
program prelungit ”Sfântul Nicolae” am achiziționat o centrală termică nouă, licență soft contabilitate, sistem 
supraveghere video, dar și de un aragaz profesional. Iar Grădinița cu program prelungit ”Sfânta Marina” am 
dotat-o cu o centrală termică nouă și o mașină de spălat vase. 

Pentru că ÎMPREUNĂ este cel mai important lucru într-o comunitate, pentru că împreună suntem puternici și 
uniți vreau să vă spun că am fost foarte bucuroasă că la evenimentele din Câmpulung am demonstrat asta 
întregii țări. Peste zece mii ați fost prezenți atât la “Zilele Câmpulungului”, cât și la “Focul lui Sumedru”. Toată 
România a văzut pe TVR 1 festivalul concurs “Sus la munte, la Muscel”. 

Ne-am bucurat împreună cu maeștri muzicii ușoare românești la “Gala muzicii ușoare românești”. La 
spectacolele de Crăciun și Revelion ați transformat Piața Primăriei dintr-un spațiu urban într-unul prietenos plin 
de bucurie și căldură. Copiii s-au bucurat de patinoar. Cu toții am simțit că vin sărbătorile și pentru asta vă 
mulțumesc! 

Voi continua să vin să mă întâlnesc cu dumneavoastră atât în acțiunea pe care am demarat-o anul trecut 
“Primarul pe strada mea” și așa cum o fac deja zilnic pentru că îmi solicitați chestiuni concrete. Mă bucur și îmi 
face mare plăcere să fiu în permanentă legătură cu dumneavoastră! Simt cu toată ființa mea că împreună am 
început un lucru grozav nu doar pentru oraș, ci și pentru țară: reconstrucția Câmpulungului! 

Să ne țină Dumnezeu sănătoși! O să fie din ce în ce mai bine! 

Continuăm! 

 
Primarul Dumneavoastră, pentru Dumneavoastră, 

Elena Lasconi 


